
INFO IK 
Nr 58                                                            2.09.2008 r. 

DWUTYGODNIK INTERNETOWY STOWARZYSZENIA ELEKTRYKÓW P OLSKICH 
 

•  

 

DWUTYGODNIK INTERNETOWY, UKAZUJE SI Ę WYŁĄCZNIE W WERSJI ELEKTRONICZNEJ.  

SPIS TREŚCI 
• Kilka słów na wstępie 
• Kalendarium wydarzeń wakacyjnych 
• Uroczystości Dnia Energetyka 
• Jubileusz BBJ SEP 
• Oddziały, koła, sekcje, komitety, komisje 
• Członkowie  wspierający SEP 
• Jednym zdaniem 
• Smutna wiadomość 

Kilka słów na wstępie 
Po przerwie wakacyjnej wznawiamy wydawa-
nie dwutygodnika internetowego „Infosepik” 
i serdecznie zapraszamy do lektury, a takŜe do 
współpracy przy jego wydawaniu, a więc rów-
nieŜ do nadsyłania materiałów.  

Jerzy Barglik  
Kalendarium wydarzeń wakacyjnych 
PoniŜej krótki przegląd wydarzeń wakacyjnych: 
• Stowarzyszenie Elektryków Polskich nawiązało 

kontakty z Agencją Rozwoju Przemysłu S.A. 
W dniu 8 lipca br. w Biurze SEP odbyło się 
spotkanie Prezesa SEP z członkiem zarządu 
Agencji Andrzejem Szortyką. Ustalono ramy 
dalszej współpracy.  

• Głównym tematem odbytego w dniu 8 lipca br. 
posiedzenia Rady Izby Rzeczoznawców 
z udziałem przedstawicieli 23 ośrodków rzeczo-
znawstwa była kwestia opracowania nowego 
regulaminu Izby. W początkowej części zebra-
nia wzięli udział Prezes SEP, Sekretarz Gene-
ralna i Dziekan Rady Prezesów. Powołano ze-
spół do opracowania nowego regulaminu.  

 
Fot. 1. Spotkanie w sprawie przygotowania nowelizacji Regulaminu IR SEP. 
Od lewej: Andrzej Wawrzyński, Aleksy Kuźnik, Mieczysław Balcerek, 
Jolanta Arendarska, Marek Grzywacz                                fot. Ewa Materska 

• Z okazji jubileuszu Głównego Urzędu Staty-
stycznego Prezes SEP wystosował do Prezesa 
tej instytucji Jozefa Oleńskiego adres gratula-
cyjny. Uroczystości odbyły się w dniu 11 lipca 
br. SEP blisko współpracuje z GUS przy orga-
nizacji imprez Światowego Dnia Telekomuni-
kacji i Społeczeństwa Informacyjnego.  

• W dniach 15 lipca br. oraz 28 sierpnia br. odby-
ły się zebrania Prezydium ZG SEP. 

 
Fot. 2. Dziewiętnaste zebranie Prezydium ZG SEP. Od lewej: Andrzej Krawul-
ski, Janusz Kłodos, Jolanta Arendarska, Jerzy Barglik, Jerzy Szastałło, Andrzej 
Boroń, Zenon Stodolski,  Jerzy Bielawski, Tomasz E. Kołakowski 

fot. Ewa Materska  

• Do posła Janusza Piechocińskiego przesłane 
zostały uwagi SEP do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o komercjalizacji, restruktu-
ryzacji i prywatyzacji przedsiębiorstwa pań-
stwowego „Polskie Koleje Państwowe” oraz 
ustawy o transporcie kolejowym. 

• W dniu 24 lipca br. Prezes SEP Jerzy Barglik 
w liście do Prezydent Warszawy Hanny Gron-
kiewicz-Waltz przekazał stanowisko SEP dot. 
„Strategii zrównowaŜonego rozwoju systemu 
transportowego Warszawy na lata 2007-2015”. 

• W dniu 25 lipca br. Prezes SEP spotkał się 
z władzami Wydawnictw Naukowo-
Technicznych, tematem spotkania było przygo-
towanie do podpisania umowy o współpracy 
między WNT i SEP. Efektem tego spotkania 
było podpisanie porozumienia o współpracy 
pomiędzy WNT a SEP, co nastąpiło w dniu 5 
sierpnia br. w siedzibie WNT w Warszawie 
przy ul. Mazowieckiej. Pierwszym efektem 
współpracy będą wspólne wydawnictwa. W obu 
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spotkaniach uczestniczyła Sekretarz Generalna 
SEP.  

• W dniu 29 lipca br. Prezes SEP spotkał się 
z Prezesem Adamem Sitnikiem z firmy 
DACPOL Sp. z o.o., omówione zostały sprawy 
współpracy między SEP i DACPOL. 

• Trwają przygotowania do Kongresu Elektryków 
Polskich. W dniach 30 lipca br. i 5 sierpnia br. 
Prezes SEP odbył spotkania w Politechnice 
Warszawskiej w celu przygotowań do organiza-
cji Kongresu Elektryki Polskiej w 2009 r. 

• Podsumowaniu efektów konferencji jądrowej 
organizowanej wspólnie przez PGE S.A. i SEP 
słuŜyło spotkania Prezesa SEP i Sekretarz Ge-
neralnej z Dyrektor Hanną Trojanowską z PGE 
S.A. z Dep. Spraw Międzynarodowych z Za-
granicą i Nowych Technologii.  

• W dniu 31 lipca br. zostało przekazane do Pre-
zesa Rady Ministrów RP Pana Donalda Tuska 
stanowisko w sprawie niepokojącej sytuacji w 
zakresie bezpieczeństwa eksploatacji urządzeń 
elektrycznych, podpisane wspólnie przez: Pre-
zesa SEP Jerzego Barglika, Prezesa Izby Go-
spodarczej Przemysłu Elektrotechnicznego Ja-
na Szlachetkę oraz Prezesa Polskiego Stowa-
rzyszenia Elektroinstalacyjnego Romana Przy-
była. 

• W sierpniu 2008 roku Prezes SEP spotkał się 
dwukrotnie z prezesem Polskiego Komitetu 
Normalizacyjnego Tomaszem Schweitzerem. 
Przedmiotem rozmowy była kwestia prowadze-
nia przez Polskę Sekretariatu Komitetu Tech-
nicznego nr 78 ds. Elektrotermii Przemysłowej. 

• Tego samego dnia Prezes SEP spotkał się z Dy-
rektorem Instytutu Elektrotechniki Stefanem Pa-
radowskim, a następnie wspólnie z Sekretarz 
Generalną SEP z podsekretarzem stanu w Mini-
sterstwie Infrastruktury Olgierdem Dziekoń-
skim (to drugie spotkanie było okazja do prze-
kazania uwag SEP do prawa budowlanego 
i energetycznego). 

• W dniu 7 sierpnia br. Sekretarz Generalna SEP 
Jolanta Arendarska spotkała się z przedstawicie-
lem firmy SONEL S.A. Klaudiuszem Staciwą. 
Omówiono dalszą współpracę z Firmą w ra-
mach członkowstwa wspierającego. 

• Trwają prace nad przygotowaniem bazy da-
nych członków SEP. Dane do tej bazy przeka-
zało dotychczas około połowa oddziałów. Czę-
ściowo uruchomiona jest strona internetowa z 
przygotowywaną bazą. Na podstawie tej bazy 

Biuro SEP opracowuje nowe legitymacje 
członkowskie, w których ma być zastosowana 
technologia binarna.  

• W dniu 29 sierpnia br. Prezes SEP spotkał się 
z Dziekanem Elektem Wydziału Elektrotechni-
ki, Elektroniki, Automatyki i Informatyki Poli-
techniki Łódzkiej prof. Sławomirem Wiakiem. 
Prezes SEP wystosował gratulacje do dzieka-
nów wydziałów związanych z szeroko rozu-
mianą elektryką wyŜszych uczelni technicznych 
- z okazji objęcia przez nich od 1 września br. 
obowiązków dziekanów wraz z informacją 
o przygotowywanym przez SEP Kongresie 
Elektryki Polskiej w 2009 r. 

• Tego samego dnia Prezes SEP odbył spotkanie 
w siedzibie firmy Elester PKP Sp. z o.o. z pre-
zesem Dariuszem Konickim. Firma jest laurea-
tem medalu Prezesa SEP podczas tegorocznych 
targów Expopower. W spotkaniu uczestniczyli: 
prezes Oddziału Łódzkiego SEP prof. Franci-
szek Mosiński i dyrektor Biura OŁ SEP Mie-
czysław Balcerek.  

• Podczas pobytu w Lublinie Prezes SEP spotkał 
się z Dziekanem Wydziału Elektrotechniki i In-
formatyki Politechniki Lubelskiej prof. Walde-
marem Wójcikiem oraz  z Prezydentem Lublina 
Adamem Wasilewskim. W obu spotkaniach 
uczestniczyli Sekretarz Generalna i prezes Od-
działu Lubelskiego SEP Jacek Woźniak. 

•  SEP przygotował i przekazał do Ministerstwa 
Gospodarki stanowisko w sprawie strategii roz-
woju energetyki do rok 2030. 

Uroczystości Dnia Energetyka 
Od połowy sierpnia br. trwają uroczystości Dnia 
Energetyka. Z tej okazji Prezes SEP wystosował do 
władz firm energetycznych okolicznościowe listy 
gratulacyjne. śyczenia ukazały się takŜe na stronie 
internetowej SEP. W dniu 13 sierpnia br. Prezes 
SEP wziął udział w uroczystej akademii zorgani-
zowanej przez Elektrownię Bełchatów w Słoku. 
Wręczył dyrektorowi Krzysztofowi Domagale 
okolicznościowy adres gratulacyjny. W dniu 29 
sierpnia br. odbyły się uroczyste obchody 10-lecia 
PSE Północ. Prezes SEP wystosował do Prezesa 
Tadeusza Szczepańskiego adres gratulacyjny. Uro-
czystości Dnia Energetyka trwać będą przez cały 
wrzesień.  
Jubileusz BBJ SEP 
W dniu 2 września br. w Biurze Badawczym ds. 
Jakości w Oddziale w Lublinie odbyła się uro-
czystość 75-lecia BBJ SEP.  
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Fot. 3. Stół prezydialny uroczystości obchodów 75-lecia BBJ SEP, od prawej: dy-
rektor BBJ SEP Janusz Okólski, prezes O. Lubelskiego Jacek Woźniak, prezes SEP 
prof. Jerzy Barglik, sekretarz generalna SEP Jolanta Arendarska i członek honoro-
wy SEP prof. Czesław Karwat                                                     fot. Andrzej Biegaj 

Uczestników uroczystości powitał Dyrektor 
Biura Janusz Okólski. Obecny był Prezes SEP 
Jerzy Barglik, Sekretarz Generalna Jolanta 
Arendarska, Prezes Oddziału Lubelskiego Jacek 
Woźniak i członek honorowy SEP Czesław 
Karwat W uroczystości wzięli udział m.in.: 
prof. Waldemar Wójcik – dziekan Wydziału 
Elektrotechniki i Informatyki Politechniki Lu-
belskiej i pracownicy naukowi Politechniki, 
prezesi i dyrektorzy firm z Lublina, członkowie 
Zarządu Oddziału Lubelskiego SEP, pracowni-
cy BBJ SEP.  

 
Fot. 4. Uczestnicy obchodów 75-lecia BBJ SEP w Lublinie, 2 września  br. 

fot. Andrzej Biegaj 

Przypomnijmy, Ŝe Biuro Znaku Przepisowego 
SEP zostało utworzone w 1933 roku. Jego organi-
zatorem był Jerzy Skowroński, późniejszy pierw-
szy dziekan Wydziału Elektrycznego Politechniki 
Wrocławskiej. Był to pierwszy znak jakości przy-
znawany w Polsce wyrobom elektrycznym. Po 
wojnie Biuro zostało reaktywowane w 1957 r. 

Znak Przepisowy stał się znakiem obowiązko-
wym dla 37. grup wyrobów elektrycznych. 
W 1962 r. SEP podpisało porozumienie z Polskim 
Komitetem Normalizacyjnym. Jedną z konse-
kwencji tego porozumienia była zmiana nazwy na 
Biuro Badawcze ds. Jakości. Teraz BBJ ma swoją 
siedzibę w Warszawie – Międzylesiu przy ul. Po-
Ŝaryskiego, a od 1969 r. Oddział w Lublinie 
mieszczący się obecnie przy ul. Rapackiego.  
BBJ SEP zatrudnia łącznie w Warszawie i Lubli-
nie około 60 osób.  

 
Fot. 5. Budynek BBJ SEP Oddziału Lubelskiego w pełnej okazałości 

fot. Stanisław Szałapak 

Po otwarciu uroczystości przez Dyrektora BBJ 
głos zabrali: Prezes SEP Jerzy Barglik, Prezes 
Oddziału Lubelskiego Jacek Woźniak oraz były 
Dyrektor Biura Jan Kossakowski. Teodor Pysz-
niak nakreślił historię BBJ SEP. Prezes SEP w 
towarzystwie Sekretarz Generalnej Jerzy Barglik 
wręczył na ręce Dyrektora BBJ SEP Złotą Od-
znakę Honorową SEP – dla, jak to uzasadnił, naj-
starszej w Polsce instytucji zajmującej się oceną 
zgodności wyrobów. Kilkunastu pracowników 
otrzymało odznaki stowarzyszeniowe.  

 
Fot. 6. Po części oficjalnej odbył się tradycyjny piknik. Pogoda dopisała 

fot. Stanisław Szałapak 

Po zakończeniu części oficjalnej odbyło się spo-
tkanie przy grillu, podczas którego dyskutowa-
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no o przyszłości tej waŜnej dla Stowarzyszenia 
agendy. Szersza relacja z uroczystości w jed-
nym z najbliŜszych numerów biuletynu „Spek-
trum”.  

Oddziały, Kola, Komisje, Komitety, Sekcje 
• W Warszawie odbyło się zebranie Prezydium 

Centralnej Komisji MłodzieŜy i Studentów (8 
lipca br.) oraz zebranie zespołu ds. Szkół Śred-
nich CKMiS (31 lipca br.). 

• W dniu 11 lipca br. odbyło się spotkanie Wice-
prezesa SEP Andrzeja Boronia, Prezesa OW Je-
rzego Szastałło, Prezesa O.EIT SEP w Warsza-
wie Mieczysława śurawskiego i Prezesa Koła 
801 OW Kol. Andrzeja Wilka na temat dalszej 
działalności tego Koła w strukturach SEP. 
Uzgodniono przeniesienie koła nr 801 do OEIT. 

 
Fot. 7. Spotkanie CKMIS z prezesem SEP Od lewej: Danuta Stryczew-
ska; Piotr Szymczak; Jerzy Mukosiej; Jerzy Barglik 

fot. Ewa Materska 

• W dniu 29 września br. Prezes SEP uczestniczył 
w Bełchatowie w spotkaniu 20. „Sympozjum  
u Zeusa” organizowanym przez koło przy Elek-
trowni Bełchatów. Podczas spotkania wręczył 
wyróŜnienia stowarzyszeniowe.  

Członkowie wspierający SEP 

 

 
Fot. 8. Nowa siedziba firmy SONEL S.A. w Wałbrzyskiej Specjalnej 
Strefie Ekonomicznej w Świdnicy  

Firma Sonel S.A. przeniosła ostatnio swą działal-
ność do Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekono-

micznej w Świdnicy oraz weszła na rynek papie-
rów wartościowych. Jest spółką, która istniała po-
czątkowo jako oddział wrocławskiej firmy TIM 
S.A. W czerwcu 1994 r. uzyskała osobowość 
prawną. SONEL S.A. jest producentem  przyrzą-
dów pomiarowych dla elektroenergetyki i teleko-
munikacji. Od dwóch lat jest członkiem wspiera-
jącym SEP. Więcej o firmie SONEL SA na: 
www.sonel.pl 

Jednym zdaniem  
• Janusz Borowski, członek ZG SEP wygrał kon-

kurs na dyrektora generalnego ENERGA-
OPERATOR SA Oddział w Toruniu – serdecz-
nie gratulujemy! 

Smutna wiadomość 

 
Fot. 9. Śp. dr inŜ. Tadeusz Karwat  

Dnia 8 sierpnia br. zmarł po długiej i cięŜkiej cho-
robie Tadeusz Karwat. Urodził się 17 września 
1941 r. w Skierniewicach. Studia ukończył na 
Wydziale Elektrycznym Politechniki Warszaw-
skiej, gdzie następnie rozpoczął pracę naukową 
uzyskując tytuł doktora nauk technicznych i pra-
cując jako nauczyciel akademicki. Był prawdzi-
wym przyjacielem i sojusznikiem młodzieŜy. 
W Stowarzyszeniu Elektryków Polskich od 
1976 r. Pełnił m.in. funkcje: prezesa koła, wice-
prezesa Oddziału Warszawskiego SEP, przewod-
niczącego Centralnej Komisji MłodzieŜy i 
Studentów SEP oraz przewodniczącego Funduszu 
Stypendialnego SEP. Pogrzeb odbył się w dniu 14 
sierpnia br. w Warszawie. Słowa poŜegnania nad 
otwartą mogiłą wygłosili między innymi Dziekan 
Wydziału Elektrycznego Politechniki Warszaw-
skiej i Prezes SEP. Zawsze Ŝyczliwy, uśmiechnię-
ty, serdeczny – takim pozostanie w naszej pamięci 
Wspomnienie o Tadeuszu ukaŜe się w najbliŜ-
szym numerze biuletynu „Spektrum”.  
Cześć Jego pamięci! 


